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Man (ANRE): Astazi autoritatea este sufocata de petitii care se refera strict la

facturare

Cresterea numarului de prosumatori în România este una haotica, în  functie de fondurile obtinute de la

Ministerul Mediului, dar si de  capacitatea fiecarei persoane fizice de a investi în acest sens,  considera

Mircea Man, vicepresedintele al Autoritatii Nationale de  Reglementare în domeniul Energiei (ANRE).

"Astazi vorbim de 150.000 de prosumatori si pâna la finalul anului  vorbim de 200.000. Este o dezvoltare haotica,

în functie de cum se obtin  fondurile de la Ministerul de Mediului, de capacitatea fiecarei  persoane fizice de a

investi. Nu este o solutie, câta vreme nu s-a  investit în sistemele de distributie de-a lungul timpului. Atragerea de 

fonduri europene este o prioritate. N-am vazut în PR4 (perioada a patra  de reglementare, n.r.) ca investitiile pe

fonduri europene au fost  substantiale. Am trecut printr-o criza energetica, a venit Guvernul cu  subventie, ma

întreb ce se va întâmpla din 1 aprilie anul viitor, 2025.  Sunt întrebari pe care si le pune populatia. Astazi,

autoritatea este  sufocata de petitii care se refera strict la facturare. Aproape tot  personalul de la control si petitii

este blocat în activitati de genul  asta", a mentionat Mircea Man, la a XII-a editie a conferintei "Energia  în priza",

organizata de ziarul Bursa.

Potrivit acestuia, asa cum au fost aprobate tarifele în perioada a patra  de reglementare, se are "foarte mare grija si

în perioada a cincea de  reglementare".

"Trebuie sa vedem daca tarifele pot fi suportate de catre cetateni. Nu  cred ca astazi sau într-un program de

reglementare eu pot sa vin si sa  fac investitii foarte mari, stiind ca operatia va iesi bine, dar  pacientu-i mort.

Adica eu, ca si cetatean, ca om care vad ce înseamna  greutatea de a plati consumul, vin cu un tarif mai mare, nu

cred ca va  fi o solutie care sa împace si programul de investitii si ceea ce poate  suporta populatia, ori acest lucru

trebuie sa fie într-un echilibru", a  adaugat vicepresedintele ANRE.

Pe de alta parte, Mircea Man a subliniat ca, pe gaz, sunt peste 100 de  UAT-uri, 100 de primarii care au extinderi

ori înfiintari de  distributii, ceea ce înseamna ca exista o preocupare reala si în acest  sens.

"Chiar daca astazi spunem ca viitorul nu este al sistemelor de  distributie pe gaz, eu cred ca este un mare pas

înainte de a aduce acel  confort si în UAT-uri pentru dezvoltare, pentru noi capacitati de  productie", a mai spus

Mircea Man.
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